
 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült a Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. február 
14-én - csütörtökön - du. 17,00 órakor megtartott   k ö z m e g h a l l g a t á s á r ó l. 
 
A közmeghallgatás helye: a Nánás Pro Cultura Nonprofit Kft. Kéky Lajos Város 
Művelődési Központ Színházterme (4080 Hajdúnánás, Köztársaság tér 6. szám) 
 
Jelen vannak a közmeghallgatás megkezdésekor: Szólláth Tibor polgármester,  
Dr. Juhász Endre alpolgármester, Nagyné Juhász Krisztina, Papp Gáborné, Bódi Judit, 
Dr. Éles András, Ötvös Attila, Kovács Zsolt, Buczkó József, Tóth Imre képviselők 
 
A közmeghallgatásról távol marad: Szabóné Marth Éva képviselő asszony 
 
A közmeghallgatáson részt vett még: Dr. Csiszár Imre alpolgármester, Lakatos 
Ádám, a Hajdúnánási Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat polgármestere 
 
Jelen volt még: Csige Tamás Hajdúdorog város polgármestere 
 
A Hivatal részéről jelen vannak: Dr. Kiss Imre jegyző, Maginé dr. Csirke Erzsébet 
aljegyző, a Hajdúnánási Közös Önkormányzati Hivatal iroda és csoportvezetői és 
dolgozói, Jóna Imréné jegyzőkönyvvezető 
 
A közmeghallgatáson megjelentek az önkormányzat bizottságainak tagjai, a városban 
működő intézmények, gazdasági társaságok, civil szervezetek vezetői és munkatársaik, 
valamint a város lakossága részéről 90 fő.  
 
Szólláth Tibor polgármester úr köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, 
valamint a TV-n keresztül a város lakosságát. Megállapította, hogy a közmeghallgatás 
10 fő képviselő jelenlétével határozatképes és azt megnyitotta. Elmondta még, hogy a 
jegyzőkönyv-hitelesítő személye - Tóth Imre képviselő úr - megválasztása a 2019. 
január 31-i képviselő-testületi ülésen már megtörtént. 
Bevezetőjében a napirendi pont kapcsán elmondta, hogy a 2019. évi költségvetés 
tervezetének lakossági megismertetésére kerül sor. A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
már megtárgyalta a 2019. évi költségvetés első olvasatát és javaslatokat is tett. 
Elmondta még, hogy ez a költségvetés ebben az évben lezár egy ciklust is. Ezek után 
kivetítő segítségével ismertette a város lakosságával a 2019. évi számadatokat.  
A költségvetés főösszege 2019. évben 5 milliárd 274 millió Ft, ez kevesebb, mint a 
2018. évi volt, ennek az az oka, hogy egy sor jelentős beruházás már a múlt évben 
befejeződött, illetve áthúzódott 2019. évre. A tervezett helyi adóbevétel 746 millió Ft, 
az idei évben szűk 40 millió Ft-os növekedéssel számolunk.  Ezek után a 2017-2021. 
években EU-s támogatással megvalósult, megvalósuló beruházásokat és az egyéb 
támogatásokat ismertette.  
Ezt követte az ellátottak pénzbeli juttatásának, valamint a költségvetésben a 
gyermekeket érintő kiadások ismertetése, mely 42 millió Ft-ot, illetve 74 millió Ft-ot 
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jelent. Ezek után következett a családok- és fiatalok támogatásának ismertetése úgy, 
mint Fecskeotthon, Fecskelakás, első lakás vásárláshoz vagy építéshez való 
hozzájárulás, 1 millió Ft-ért közművesített telek, fiatalok ösztönző támogatása.  
Ezt követte a 2018. éven lezárt közbeszerzések ismertetése, majd a 2019-2020. 
években lezáruló közbeszerzések. Kiemelt projektek a zöld város kialakítása, mely 600 
millió Ft összegű és magában foglalja az Ady Endre lakópark, játszótér, futópálya, 
kialakítását, szerviz út felújítását, és a helyi termelői piac fejlesztését. A fenntartható 
közlekedés érdekében a közlekedésfejlesztés konzorciumban Hajdúdoroggal valósul 
meg.  
Mindenki nagy érdeklődéssel várja a Gyermekegészségügyi Centrum kialakítását, 
ahova átkerül a védőnői szolgálat, a gyermekorvosok, új épületrész épül, kényelmes 
lesz a parkolás, játszótér, parkosított terület várja az odaérkezőket.  
Az Oxenweg turizmus projekt is folytatódik, Portéka Ház fog épülni és tanösvény 
valósul meg a Fürdő-Kendereskert útvonalon és egy városmaket létesül. 
Az ipari terület fejlesztése 4-500 millió Ft-ból valósul meg, ahol az infrastruktúrát 
fejlesztjük és egy épület is megépítésre kerül. 
A továbbiakban a közfoglalkoztatásban foglalkoztatottakról beszélt 2012. évtől a 
napjainkig. 2012-ben az volt a cél, hogy a szociális segélyből élőket visszaintegráljuk 
a munka világába, 2019. évben a cél az elsődleges munkaerőpiacra való visszakerülés. 
Azonban azt is látnunk kell, hogy mindig lesz egy olyan réteg, amely olyan helyzetbe 
kerül, hogy nem tud kimenni az elsődleges munkaerőpiacra, ebben kell a településnek 
az egyensúlyt megtalálni. Látható, hogy felére csökkent a létszám, első körben a 
szakemberek léptek ki, ennek következményei, hogy nagy, átfogó programban nem 
tudunk gondolkodni. Így a szakembereket nekünk is az elsődleges munkaerőpiacról 
kell beszereznünk. A továbbiakban a 2012-2018. évek közötti közfoglalkoztatási 
feladatokat ismertette. A 2019. évi tervezett közfoglalkoztatási létszám 339 fő, melyre 
470 eFt értékű pályázatot adtunk be a Belügyminisztérium felé, amely elbírálás alatt 
van. 
Ezt követően a Hajdúnánási Gyógyfürdő fejlesztési koncepciója került ismertetésre 
2011-től 2019-ig, majd a kétlépcsős rövid távú (2018-2020) és a hosszú távú (2021-
2025) fejlesztési program, illetve a gyógyászati bevétel adatai. Elmondta, hogy a 
projektek megtalálhatóak, nyomon követhetőek a honlapon is.  
Megköszönte a figyelmet és átadta a szót a jelenlevőknek, hogy mondják el 
véleményüket, javaslataikat. 
Kérte a hozzászólókat, hogy szíveskedjenek nevüket, és lakcímüket elmondani a 
hozzászólás előtt a jegyzőkönyv részére. 
 
Máró Lajos 4080 Hajdúnánás, Munkácsy u. 10/a. szám alatti lakos a Mártírok útjai 
aszfaltozásról beszélt, az aknafedők visszahelyezését kérte, illetve felvetette, hogy 
nagy a szervízút-gyalogátkelőhely közötti szintkülönbség. Felvetette, hogy a 
Nikodemusz u.-Kisfaludy utcán „sziget” került kialakításra, amely akadályozza a 
közlekedést. Elmondta még, hogy a Bölcsőde előtti kerékpárút előtt nem lehet 
parkolni, ezt nehezíti, hogy az utca egyirányú. Sajnálattal állapította meg, hogy a 
piacon patkányok vannak, a pavilonok, ládák között szaladgálnak. Felkereste a Hivatal 
Városfejlesztési és Üzemeltetési Irodáját, akik intézkedtek, bízik abban, hogy a 
patkányok járata ezzel megszűnik. Problémaként vetette még fel, hogy a Volt 
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Halászcsárda-buszmegálló előtt, ahol a buszok megállnak, gödör van és megáll a víz. 
Kérte, hogy ez kerüljön megszüntetésre. Végezetül a fa kivágásokat említette, amelyek 
helyett még nem történt új fák telepítése. 
 
Patai Istvánné 4080 Hajdúnánás, Áchim A. u. 45. szám alatti lakos felvetette, hogy 
a Hajdú utca/Áchim A. utca az időjárás függvényében vagy porzik vagy sáros, a 
lakóépületek közel vannak egymáshoz, így a házak falára felcsapódik a sár vagy 
apróbb törmelék, az utcán kátyúk vannak. A két utcában lesz-e út- és járdaépítés, 
illetve várható-e javulás a földút kérdésében. Végezetül megköszönte a közterület-
felügyelők munkáját, akik nagyon segítőkészek voltak, amikor megkereste őket.  
 

Jenei István 4080 Hajdúnánás, Arany János u. 12. szám alatti lakos megállapította, 
hogy az elhangzott adatok tájékoztató jellegűek. Kívánta, hogy az összegeket jól 
használja fel az önkormányzat. Tudakolta, hogy a közterület-felügyelők milyen 
jogokkal és intézkedési lehetőséggel vannak felruházva. Ezek után a saját problémáját 
osztotta meg a jelenlevőkkel, mely szomszéd vita volt. Véleménye szerint nem 
megnyugtatóan zárult le az ügye. Számára üröm az örömben, hogy a tornacsarnokra 
pályázatot nyertünk, de ezeket adóforintokból kell majd fenntartanunk. Nem véletlen, 
hogy összeírták a kutyákat és összeírják a kutakat. Meglátása szerint nem volt 
szerencsés, hogy az aszfaltozás mínusz fokban történt. Ezeknek a javítását a lakosság 
adóforintjaiból kell majd helyreállítani.  
 
Szólláth Tibor polgármester úr a felvetődött kérdésekre válaszolva elmondta, hogy 
ezeket a munkákat közbeszerzésen nyerik el a vállalkozók. A munkát műszaki ellenőr 
veszi át a készre jelentés után. Ebbe nem avatkozna bele, ez az ő felelősségük. A 
műszaki ellenőrt az önkormányzat fizeti, akinek az a dolga, hogy az átadás után 
megvizsgálja az elvégzett munkát. Az Ady Endre lakótelep átalakítása ügyében több 
fórumot tartottunk, ahova csak 3-4 fő jött el. Sajnálatos, hogy a munka elvégzése után 
pedig megkérdezik, hogy ez miért így készült el. Elmondta még, hogy a kutyákat és a 
kutakat nem azért írták, írják össze, hogy abból adófizetési kötelezettség legyen. 
A szomszéd vitával kapcsolatban elmondta, hogy nagyon nehéz azt kívülről, 
közfelügyelettel megoldani. 
Jelezte, hogy nagyon sok beruházás van és lesz a városban. Javasolta, hogy mindenki 
várja meg a beruházások végét, az átadást és akkor jelezzék az esetleges problémákat, 
nem pedig a munkák elvégzése előtt.  
Patai Istvánné felé válaszolva elmondta, hogy az elvégzendő munkákat fontossági 
sorrendbe kell állítanunk. Megjegyezte, hogy az említett útszakaszon senki sem lakik, 
két utcát köt össze. A legésszerűbb megoldás az lenne, ha eladásra kerülne, két telket 
lehetne belőle kialakítani. 
 
Pál-Kovács Dezső 4080 Hajdúnánás, Irányi u. 14. szám alatti lakos 
hozzászólásában a fürdőről beszélt. Ő, mint vendéglátós 1971 év óta vesz részt a fürdő 
üzemeltetésében. Ezekben az években a borsodi bányászok sokat tettek a fürdőért, 
mint visszajáró vendégek, és mint sok társadalmi munkát végzők is. Véleménye 
szerint a fürdőt és környékét a továbbiakban is fejlesztenünk kell, hogy az elsők között 
tudjunk maradni. Megjegyezte, hogy a régi temetővel az utóbbi időben nem 
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foglalkoztunk, javasolta annak megszüntetését az élő hozzátartozók megkeresésével. 
Javasolta még a parkoló körbe fásítását, mivel ez által zöldebb és barátságosabb lenne 
az a rész is. Az elhangzott tervek megvalósításához jó munkát kívánt. 
 
Molnár András 4080 Hajdúnánás, Thököly u. 2. szám alatti lakos véleménye 
szerint falevél és építési törmelék lerakóhely kijelölésére lenne szükség, melynek egy 
része ugyan elszállításra kerül, de a többi a városban marad. Elmondta még, hogy az 
ipari park tekintetében, mint tulajdonosnak egy föld területe érintett ebben az ügyben. 
Sokkal több, konkrét információt szeretne kapni, mivel a város honlapján csak 
általános dolgokat talál. 
 
Dr. Volosinovszki Mihály 4080 Hajdúnánás, Jókai u. 15. szám alatti lakos 
véleménye szerint a város nagyon szépen fejlődik, jó közérzete van az embernek, 
szívesen megy végig a városon. Ezek után egy réteg problémára, a halmozottan 
fogyatékos polgártársak helyzetére hívta fel a figyelmet, majd ismertette a jelenlegi 
helyzetüket. Nem látja megnyugtatónak az elhelyezésüket a Dorogi utcán. Kérése volt, 
hogy az önkormányzat találjon kiszámítható, megnyugtató helyszint az ellátásukra, 
legyen végleges a megoldás.  
 
Gyulai Attila 4080 Hajdúnánás, Báthori utca 65. szám alatti lakos kérdését is az 
ipari parkkal kapcsolatban tette fel, mely szerint a tervezett 20 m széles védőerdő a 
lakóépület és a park között elég lesz-e, illetve milyen fafajták telepítése várható. A 
Báthori utca vége le lesz-e zárva, hogyan lesz tovább a közlekedés. 
 
Szólláth Tibor polgármester úr véleménye szerint is sok fejlesztés szükséges még a 
fürdőben. Az ipari területtel kapcsolatban elmondta, hogy az önkormányzat ki fog 
alakítani egy infrastruktúrát. Ezek után pályázati lehetőség lesz a betelepülésre. Bízik 
abban, hogy nánási és nem nánási vállalkozók is jönnek majd. Nyilván olyan fákat 
fogunk telepíteni, amelyek nem allergének, illetve gyorsan nőnek. Az, hogy milyen 
üzemek települnek, még nem tudja, de az ott lakók érdekeit mindenképpen figyelembe 
vesszük. 
Molnár András felé válaszában elmondta, hogy a zöldhulladék a városból elszállításra 
kerül, a többire megoldás a komposztálás lehet. 
Dr. Volosinovszki Mihály felé válaszában elmondta, hogy két megbízható és 
kiszámítható kollegájára bízta ezen feladat megoldását, amely nem egyszerű. Megérti 
a problémát, amelyet megfelelő körültekintéssel kell megoldanunk. Jelen pillanatban 
nem tudtunk jobb megoldást. Kérte az érintetteket, hogy addig, amíg a probléma nem 
oldódik meg, ne mondjanak ítéletet. Ha a tapasztalat az lesz, és konkrét példákat 
tudnak mondani arra, hogy mitől nem megfelelő az ellátás, akkor ő fogja mondani, 
hogy keressünk más megoldást, ezen személyeknek a kiszolgáltatottságuk okán. Erre 
fél év türelmi időt kért. Megnéztük a saját lehetőségeinket, megkérdeztük az ezzel 
foglalkozókat és csak a Baptista Tevékeny Szeretet Misszió vállalta ezt a feladatot. 
Egyébként egy új épület lenne a legmegfelelőbb, erről sem mondunk le.  
 
Gacsályi Gábor 4080 Hajdúnánás, Kossuth utca 2. szám alatti lakos a maga 
részéről elmondta, hogy minden beruházásnak örül a városban, amely az itt élők 
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életminőségén javít. Elmondta még, hogy az egyházközség április végén kezd bele egy 
1 milliárd Ft-os beruházásba. Mindez nem jönne létre, ha Magyarország Kormánya 
nem segítené az egyházakat. Az Iskola utca járhatósága a beruházások miatt zsúfolt 
lesz, türelmet és megértést kért. Megjegyezte, ha ezek a beruházások 1990-2010. éve k 
között történtek volna, akkor ez a város nem itt tartana. Természetesen akkor kevesebb 
volt a lehetőség. Végezetül köszönetet mondott polgármester úrnak, a képviselő-
testületnek, jegyző úrnak és munkatársainak a nyújtott segítséget, mely 2010-ig nem 
volt így. Külön megköszönte a Városfejlesztési és Üzemeltetési Iroda dolgozóinak a 
segítségét, amellyel az áprilisi beruházást el tudják kezdeni. Bízik abban, hogy 
összefogással, egyetértéssel tovább tudjuk építeni ezt a várost.  
 
Máró Antal 4080 Hajdúnánás, Ady E. krt. 13. szám alatti lakos az Ady Endre krt. 
Mártírok útja felújítással kapcsolatban megjegyezte, hogy ezzel kapcsolatban már volt 
panasz. Felhívta a figyelmet, hogy lesznek még itt problémák, pedig még el sem indult 
a projekt. A maga részéről is kérte az ott lakókat, hogy a szervezendő fórumokra 
jöjjenek el, a problémákat így megelőzzük. A közmunkaprogrammal kapcsolatban 
elmondta, hogy szükség van rá. Aggálya azonban, hogy hiányzik a szervezés, a 
működtetés, illetve az ellenőrzés. Nevezetesen hiányolta a falevél elszállítását a belső 
udvarról, amelyet a lakók összeraktak, de nem lett elszállítva.  
 
Mirkó Lajosné 4080 Hajdúnánás, Rákóczi u. 38. szám alatti lakos a vásártéri 
beruházással kapcsolatban kérdezte meg, hogy a Hunyadi utca felől meg lehet-e a 
továbbiakban megközelíteni a kisállomást. Ruhás konténerek megszüntetésre kerültek, 
van-e helyette más megoldás, átvevőhely kialakítás. Felvetése volt még, hogy a 
Falugazdász irodában nincs kerékpártároló, illetve az irodák előtt nincsenek székek. 
Külső körút – történt-e egyeztetés a közútkezelővel, illetve rossz az út Tedejről a város 
felé. 
 
Csuja Sándor 4080 Hajdúnánás, Aradi vértanúk útja 5. szám alatti lakos a 
fogyatékos emberek ellátásával kapcsolatban mondta el, hogy Hajdúböszörményben 
egy református szociális otthonban látta, hogy hogyan bánnak ezekkel az emberekkel. 
Véleménye szerint ezek az emberek is reformátusok, de nálunk az egyház nem vállalta  
a befogadást. Egyedül a Baptista Misszió vállalta azt el. Elmondta, hogy legalább egy 
olyan végleges helyet szeretnének kapni, mint a hajdúböszörményi, mivel mi is 
adófizetők vagyunk. Másik problémája volt, hogy a Nikodemusz István utcán 
kerékpárút a vízelvezetése nem megoldott a fal alá folyik a víz, magasabb a járda, mint 
a kifolyó. 
 
Szólláth Tibor polgármester úr válaszában elmondta, hogy minden csapadékot az 
ingatlanon belül kell elszikkasztani, nem lehet az utcára kivezetni. 
A fogyatékos emberek ellátásával kapcsolatban ismételten elmondta, hogy ne 
mondjanak véleményt egy olyan szolgáltatásról, amely még be sem indult. Elmondta 
még, hogy minden szolgáltatót megkérdezett a városban, mielőtt a misszió elvállalta 
volna azt. 
Mirkó Lajosné felé válaszában elmondta, hogy lesz kisállomás, parkoló, kerékpár 
tároló és a Hunyadi utca is meg lesz nyitva. A ruhagyűjtéssel kapcsolatban elmondta, 
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hogy azt nem az önkormányzat gyűjtötte. Javasolta, hogy az adományházba kerüljenek 
leadásra a még használható holmik. 
A Falugazdász irodába természetesen megoldható a kerékpártároló elhelyezése és 
székek az iroda elé. 
A balmazújvárosi úttal kapcsolatban elmondta még, hogy április hónapban kezdődnek 
a kivitelezési munkálatok.  
Gacsályi Gábornak megköszönte a hozzászólását és egyetértett azzal, hogy ha egy 
közösségben egyetértés és összefogás van, akkor nagy dolgokat lehet létrehozni. 
A komposztálással kapcsolatban elmondta még, hogy a közeljövőben pályázat keretein 
belül lesz lehetőség láda igénylésére, bízik abban, hogy ezzel minél többen fognak 
élni. 
 
(Bódi Judit képviselő asszony távozott, így a képviselő-testület 10 fővel vett részt a 

továbbiakban a közmeghallgatáson.) 

 
Nagy Lászlóné 4080 Hajdúnánás, Honfoglalás u. 65. szám alatti lakos jelezte, hogy 
a Rákóczi utcai bolt oldalában a Daróczi A. utca sarkán szűk az átjáró. A kollégiumba, 
ahova a Tüdőgondozó elköltözött a félemeletig nincs kapaszkodó. 
 
 
Mivel több kérdés, észrevétel nem volt, Szólláth Tibor polgármester úr megköszönte   
a megjelenést, a végzett munkát és a közmeghallgatást du. 19,00 órakor bezárta. 
 
 
 

kmft. 
 

 
 
 
 Szólláth Tibor      Dr. Kiss Imre  
  polgármester            jegyző 
 
 
 
 

Tóth Imre 
jegyzőkönyv-hitelesítő 


